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ACTA PLE NÚM. 5/04 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 17 
D’ABRIL DE 2004 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: EXTRAORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 17 D’ABRIL DE 2004 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les tretze hores del 
dia 17 d’abril de dos mil quatre, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió extraordinària i primera convocatòria, sota la Presidència 
del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sra. Maria Pilar Albiol Gilabert   
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Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr. Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Elisa Corral Lozano 
Sra. María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sra. Rocio García Pérez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra. María José Mont Rieiro 
Sra. Enriqueta Pardo Lanuza 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusen:  
 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sra. Glòria Récio Díaz 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 

ORDRE DEL DIA 
 
MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 1.- Aprovació de la urgència de la sessió. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
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 A proposta de l’Alcaldia-Presidència s’aprova, per unanimitat, la 
urgència de la convocatòria de la present sessió. 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 2.- Restar assabentats de la renúncia voluntària del Regidor del 
Grup Municipal PSC (PSC-PSOE)-PM, senyor José Montilla Aguilera, 
presentada a la seva condició d’Alcalde i de Regidor d’aquest Ajuntament 
i declarar vacant l’Alcaldia d’Aquesta ciutat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la carta de 14 d’abril d’enguany, dirigida al Ple municipal per 
l’Alcalde d’aquesta Ciutat, senyor José Montilla Aguilera, Regidor pertanyent a 
la candidatura del Partit dels Socialistes de Catalunya-Progrès Municipal [PSC 
(PSC-PSOE)- PM, per la que, d’acord amb el que preveu l’article 40 del 
Reglament Orgànic Municipal, comunica la seva decisió de renunciar, tant al 
seu càrrec d’Alcalde d’aquest Ajuntament, com al seu càrrec de Regidor de la 
Corporació, amb l’objecte d’assumir noves responsabilitats públiques en el 
Govern de l’Estat. 
 
 Atès que l’esmentada circumstància deixa vacant, tant l’Alcaldia 
d’aquest Ajuntament, el que d’acord amb l’article 198, en concordança amb el 
196 de la Llei Orgànica del Règim Electoral General requerirà que es 
procedeixi a una nova elecció, com a un escó de Regidor municipal, que 
d’acord amb l’article 182 de l’esmentada Llei haurà de ser cobert pel candidat 
o candidata de la mateixa llista electoral a qui, atenent al seu ordre de 
col·locació, correspongui, prèvia expedició de la corresponent credencial per la 
Junta Electoral Central i prèvia presa de possessió del càrrec en els termes 
legals previstos. 
 
 Atès que en conformitat amb la Instrucció de 10 de juliol de 2003, 
de la Junta Electoral Central, l’escó de Regidor vacant s’ha d’atribuir, d’acord 
amb l’ordre de la llista de la candidatura del Partit dels Socialistes de 
Catalunya-Progrès Municipal [PSC (PSC-PSOE)- PM] a la senyora Rosa Eva 
Granadal Gálvez, que ocupa el lloc quinzè d’aquesta. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposa 
l’article 182 de la Llei Orgànica del Règim Electoral General, en la seva 
redacció actual, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Prendre coneixement de la renúncia voluntària presentada 
pel senyor José Montilla Aguilera, pertanyent a la candidatura del Partit dels 
Socialistes de Catalunya-Progrès Municipal [PSC (PSC-PSOE)- PM], a la seva 
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condició d’Alcalde i de Regidor d’aquest Ajuntament, i declarar vacant tant el 
seu escó de Regidor com l’Alcaldia d’aquesta Ciutat. 
 
 Segon.- Trametre aquest acord a la Junta Electoral Central, 
mitjançant certificació acreditativa de la seva adopció, a efectes de que a la 
major brevetat possible s’expedeixi la corresponent credencial a favor de la 
senyora Rosa Eva Granadal Gálvez, inclosa en el lloc quinzè de la llista de la 
candidatura del Partit dels Socialistes de Catalunya-Progrès Municipal [PSC 
(PSC-PSOE)- PM]. 
 
 Tercer.- Notificar aquest acord a la Subdelegació del Govern a 
Barcelona i a la Conselleria de Governació i Administracions Públiques de la 
Generalitat de Catalunya pels seu coneixement i efectes, així com al Regidor 
afectat als efectes oportuns.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que hem de reconèixer, 
senyor Montilla, que en el transcurs de la vida en general però també en la 
vida política en particular, algunes vegades cal afrontar situacions gairebé 
inesperades com, per exemple, la que estem vivim aquest matí. 
 
 Resulta que durant un seguit d’anys hem estat fent tot el que és 
políticament correcte per aconseguir descavalcar-ho de la trona presidencial 
de l’Ajuntament de Cornellà, i tots en sabem el resultat. I avui ara, quan tot 
just havíem encarrilat una nova legislatura municipal, cadascú des del lloc 
que li van adjudicar les urnes òbviament, vostè baixa lliurement de la citada 
trona i ens diu adéu-siau. 
 
 Sabem que els motius que l’han impulsat a deixar-nos són d’una 
naturalesa de tal magnitud i importància que ni tant sols se’ns acudeix 
qüestionar-los mínimament, volem però que se’n porti la certesa que els 
cornellanecs, tots i totes, seguirem amb viu interès la seva evolució en les 
tasques d’àmbit estatal que des del seu nou setial haurà d’emprendre i que 
sàpiga que li desitgem un màxim d’encerts i èxits.  
 
 El trobarem a faltar. Sempre es troba a faltar un bon company de 
viatge, sort i molta sort. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, manifestant que són prou conegudes 
les diferències que el Grup Municipal d’ERC manté amb el govern de la ciutat. 
De caràcter ideològic, unes, malgrat compartir un substracte comú esquerrà; 
de caràcter estratègic, d’altres,  pel que fa a com afrontar la  transformació de 
la ciutat i, finalment, també com a conseqüència de la mateixa diferència entre 



 5

la representativitat electoral minoritària del nostre Grup Municipal i l’enorme 
bossa electoral del Grup Municipal  Socialista. 
 
 Aquests tres eixos han comportat que a la nostra ciutat, ERC hagi 
arrelat com a força política d’oposició al PSC, el partit polític que ostenta 
l’alcaldia. 
 
 De manera que, tot assumint els errors que ERC hagi pogut cometre 
en l’exercici polític, en termes generals estem convençuts que hem actuat i 
continuem actuant en la línia que més convé, ara i aquí, a l’Ajuntament: fer 
oposició d’esquerres. Aquesta pràctica ha comportat, inevitablement, la 
generació de tensions i algun desengany. I poques satisfaccions, altrament. 
Situar-se a l’oposició, de fet, no depara gaires alegries i, en canvi, genera força 
servituds. 
 
 Heus aquí una: l’alcalde Montilla, com no podia ser d’altra manera, 
ha esdevingut la representació de l’adversari polític. S’entendrà, doncs, que es 
convertís en el destinatari de les nostres crítiques i, també, en el dipositari 
dels nostres retrets polítics. No podia ésser d’altra manera. Aquest és el joc 
democràtic i el marc de la relació entre la majoria governant i la minoria 
opositora, de la qual sempre se’n pot desprendre, desgraciadament, malgrat es 
pretengui ser acurat, haver de pagar el possible preu del deteriorament de la 
relació personal com a penitència d’aquest desencontre. 
 
 No obstant, tot el que ha estat dit no ens contradiu en res quan 
reconeixem les transformacions esdevingudes en la ciutat en clau de progrés i 
quan manifestem que ens sentim molt orgullosos del nivell d’unitat civil assolit 
per la ciutadania de Catalunya, i, en concret, per la ciutadania de Cornellà. No 
ens costa gens ni mica, doncs, manifestar públicament, de manera sincera, el 
nostre reconeixement al Partit Socialista a aquest avenç col·lectiu iniciat ara fa 
justament 25 anys. Una bona part d’aquest èxit correspon, donada la nova 
correlació de forces a la ciutat  a partir del primer terç dels anys vuitanta del 
segle passat, al Partit Socialista com a força majoritària de les esquerres 
presents a Cornellà. 
 
 Interpretant la personalitat del nostre alcalde, persona senzilla, 
discreta i molt poc donada a l’espectacularitat, li volem transmetre el 
reconeixement d’ERC justament a través d’allò que s’ha assolit col·lectivament 
i que ell ha encapçalat: el progrés de la ciutat i la unitat civil de la ciutadania 
de Cornellà.  
 
 Sols les persones que tenen present la magnitud dels dèficits 
heretats de la Dictadura, tant pel que fa a les condicions materials com 
culturals, podran valorar amb equanimitat l’obra feta. Vostè, que ha pogut 
gaudir del privilegi de capitanejar el vaixell se’n pot sentir ben orgullós.  
 
 El Grup Municipal d’ERC, el Grup Municipal de l’esquerra 
independentista cornellanenca, vol manifestar-li que sempre ha compartit amb 
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vostè (i estem convençuts que vostè amb nosaltres), al marge del projecte 
estrictament polític de cada un dels partits polítics a què representem, els 
valors bàsics de la justícia social i la manera com s’ha de construir el poble de 
Catalunya i la seva consciència nacional. 
 
 Sempre gaudirà, doncs, del nostre respecte. 
 
 Salut i sort, alcalde, per sempre, José Montilla. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, en primer lloc, 
felicitar-li, senyor Montilla, pel seu nou càrrec com a Ministre, el grup del PP el 
dia de la seva investidura com Alcalde d’aquesta ciutat, ens vam comprometre 
a realitzar una oposició ferma però, a la vegada, constructiva i de lleial 
cooperació amb totes i cadascuna de les iniciatives que beneficiessin a la 
ciutat de Cornellà. 
 
 En aquestes altures del mandat podem dir que continuem 
mantenint aquest compromís a pesar de lo difícil que ha resultat per nosaltres 
portar-lo a terme, davant la duresa de la campanya liderada per vostè mateix, 
de totes, contra el PP. 
 
 Avui, dia de la seva renúncia, nosaltres continuem mantenint la 
mateixa línia, entenem que és un dia important per la nostra Ciutat, el seu 
màxim representant assoleix una gran responsabilitat al Govern de l’Estat, i 
de cor, desitgem la desenvolupi el millor possible. 
 
 El nostre Grup vol expressar-li, senyor Montilla, el seu agraïment 
pel treball realitzat per aquesta Ciutat, i li desitja molt èxit al seu nou destí. 
Entenem de forma positiva el seu nomenament, i no dubtem que la seva 
sensibilitat com Alcalde se’l notarà de forma especial a l’hora de gestionar des 
del Govern de la Nació assumptes i problemes que se’l plantegin des de 
Catalunya, i que tractarà amb especial afecte, no tenim cap dubte, allò que 
prevenga des de la nostra ciutat. 
 
 Enhorabona i fins sempre. 
 
 Seguidament intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, per manifestar que, des del Grup 
Municipal d’IVC-EA, també volem dir alguna cosa en el comiat de qui ha estat 
el segon Alcalde de Cornellà en aquesta etapa de vint-i-cinc anys 
d’Ajuntaments democràtics, que, precisament en aquesta data ho estem 
celebrant. 
 
 Volem fer un reconeixement respectuós al treball realitzat per ell al 
capdavant del seu Grup Municipal, des de que a l’any 1983 es va presentar 
per primera vegada com a cap de llista.  
 



 7

 He de dir que, personalment, soc des de fora del seu partit el que 
més temps ha compartit amb el senyor Montilla el treballar dins de 
l’Ajuntament de Cornellà. Ell, de forma continuada des de l’any 83 i jo en 
diferents etapes. Cornellà des de fa vint-i-cinc anys no és la mateixa, és sabut 
per tota la ciutadania que l’etapa franquista la va deixar en unes condicions 
per oblidar i que gràcies precisament a aquests dos Alcaldes que hem tingut, 
cadascú en la seva etapa i amb els seus condicionaments, han estat capaços 
de capitanejar un seguit d’homes i dones que han contribuït, uns des de la 
responsabilitat de govern i altres des de l’oposició, a que Cornellà avui sigui 
una ciutat amb unes millores de condicions de vida. 
 
 Avui a Cornellà tenim un equip de Govern compartit per dues forces 
polítiques, amb un nexe de coincidència, que és el de treballar per la nostra 
ciutat des d’una òptica d’esquerres i progressista. Estem convençuts, que en 
aquest acord el senyor Montilla ha jugat un paper important perquè fos 
possible acords que no sempre s’havien pogut establir. Fent una mica 
d’història, hem de dir que desprès de l’elecció municipal del 83, es van viure 
uns moments difícils, però que gràcies a la responsabilitat del PSUC, en 
Frederic Prieto com a Alcalde d’aquells moments que tenia la responsabilitat 
del govern, i de la predisposició del PSC, amb el senyor Montilla al capdavant, 
es va aconseguir un acord subscrit per part dels dos partits al 84. Acord 
pioner, que va crear escola inclús a nivell internacional, que va fer possible 
l’ampliació del Govern municipal per gestionar encara millor la política a 
desenvolupar a Cornellà. Aquell acord va portar el repartiment en dues etapes 
de l’Alcaldia, cosa que va permetre que des de l’any 85, haguem tingut com a 
Alcalde fins avui al senyor José Montilla. 
 
 Desprès de diferents etapes durant les quals nosaltres vam rebutjar 
estar al govern de la Ciutat, arribem a l’any 95 on es va fer un acord de 
legislatura, que va ser l’inici per a que les eleccions següents, és a dir, en les 
dues últimes, s’arribés a la signatura d’un pacte de govern de responsabilitat 
compartida a la gestió de la política municipal. 
 
 Hem de dir que durant aquest període, hi ha hagut de tot, com és 
lògic, però que gràcies a la predisposició de voler entendre’ns pel be de la 
nostra Ciutat, de les dues opcions polítiques, ha permès que l’equip que ha 
capitanejat el senyor Montilla, hagi aconseguit que Cornellà estigui en aquest 
moments en una bona situació per encarar un futur en millors condicions. 
 
 S’ha de dir de passada que Cornellà segueix contribuint aportant 
persones al Parlament de l’Estat Espanyol en aquesta etapa democràtica, fa 
uns anys va iniciar el camí el senyor Juan Ramos i ara dupliquem la presència 
de Cornellanecs. Desitgem que la nova etapa que li tocarà viure al senyor 
Montilla, tingui el màxim d’èxits, perquè té l’avantatge de tenir l’experiència 
d’haver-se fet políticament en una ciutat industrial, on a més, el comerç també 
juga un paper important. 
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 A més, que tenim un gran sentiment comarcal, sabem que aquesta 
ciutat està lligada a una comarca, com és el Baix Llobregat, que té de tot, 
inclús desgraciadament, en aquest moment una situació delicada en el canvi 
industrial, però estem segurs que aquest coneixement, del qual abans parlava, 
l’experiència i, sobre tot, el posar en marxa una cosa tan eventual per aquesta 
zona.  
 
 El fet d’intentar arribar a acords, des de la negociació amb tots 
aquells que puguin aportar solució des d’una òptica progressista i d’esquerres, 
permetrà trobar solucions valides per tothom. Una política dins d’un Ministeri 
tan complex com el que haurà de gestionar, en el qual s’ha de tenir en compte 
la sostenibilitat, la deslocalització, tan de moda, el enfortiment del comerç i el 
turisme, i la necessitat imperiosa d’invertir en I+D+I per afavorir la indústria 
del nostre país. 
 
 Finalitzo reiterant el nostre reconeixement a tot allò realitzat i 
desitjant que la nova etapa que comences ara tinguis el mateix èxit, i ara 
oferint la nostra col·laboració a tot allò que des d’un plantejament d’esquerres i 
progressista serveixi per a millorar la vida de les persones. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, manifestant en primer 
lloc, bon dia, Alcalde, Regidores, Regidors, Autoritats, senyores i senyors, 
amics. Pel nostre Grup Municipal i per a mi mateix aquest no és un acte fàcil, 
aquest és un Ple on els sentiments de respecte i estimació conviuen amb les 
emocions contingudes, i es troben per damunt de qualsevol altra consideració. 
 
 En primer terme, perquè avui s’acomiada l’home que ha dedicat 
amb convicció i intensitat, els millors anys de la seva vida, al servei de 
Cornellà i dels seus ciutadans. 
 
 En segon terme, perquè un nou cicle polític s’ha iniciat al país. 
Pascual Maragall, és President de la Generalitat de Catalunya, i al front del 
Govern d’Espanya tenim un nou President, tot dos sintonitzen amb les 
inquietuds de la ciutadania, i no tant sols atendran els grans problemes 
nacionals, sinó també els que afecten a la vida quotidiana dels ciutadans. 
 
 Però, les circumstàncies per les quals avui ens troben en aquest 
Salo de Plens, en la magnitud de la seva significació política i personal, està 
molt relacionada amb els fets que hem viscut durant els darrers mesos. A 
Catalunya, fa poc es va constituir un govern plural d’esquerres. No cal utilitzar 
moltes paraules per recordar qui va ser un dels seus protagonistes més actius. 
El contingut programàtic del pacte va determinar, en part, que el senyor José 
Montilla, hagués d’assumir la responsabilitat d’encapçalar la candidatura del 
Partit dels Socialistes de Catalunya, en les eleccions legislatives. 
 
 Les conseqüències d’aquests moments excepcionals en la nostra 
recent vida política han produït uns resultats evidents. Jose Luis Rodríguez 
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Zapatero, és President del Govern d’Espanya, i José Montilla, a partir de demà, 
serà ministre del seu govern. Ha estat aquesta la causa per la qual el nostre 
Alcalde ha hagut de renunciar a les seves actuals responsabilitats públiques. 
Les ha renovat en un altre àmbit, que ens fa sentir a tots nosaltres, 
especialment orgullosos. Ha estat escollit per tirar endavant un nou projecte 
lligat amb el progrés econòmic i social d’aquest país. 
 
 Ara fa onze mesos, a la constitució d’aquests plenari, nosaltres vam 
presentar la candidatura de l’actual Alcalde, i ho vam fer convençuts que el 
seu mandat seria per quatre anys. En l’actual situació, el Grup Municipal 
Socialista vol deixar constància que amb molt rigor afrontarem aquesta nova 
etapa. Tenim projectes i tenim equip, per tant, el nostre compromís es manté 
sòlid, i complirem el nostre contracte signat amb l’electorat. 
 
 Participem del tarannà d’obertura del senyor José Montilla, i 
compartim la seva opinió de que el progrés de la ciutat no pot ser obra d’una 
sola persona, i tampoc només de l’equip que governa. Que aquesta tasca 
també pertany als regidors de l’oposició i a les persones del món civil i de la 
vida associativa de la ciutat, que s’han implicat activament durant tots 
aquests anys. Totes aquestes complicitats han construït un ampli patrimoni 
col·lectiu, que aglutina a diferents identitats socials, culturals i econòmiques 
de la nostra ciutat, perquè considerem que la transformació de Cornellà ha 
estat una passió compartida. 
 
 El 28 de maig de 1985 va ser escollit Alcalde, han passat quasi 
dinou anys, en aquest temps ha hagut una notable etapa de modernització, ha 
estat de transformació, energies per generar passió col·lectiva i uns grans 
resultats. En aquella data, et vas comprometre a apostar per una Cornellà més 
ambiciosa, més protagonista, i que superés la barrera de suburbi. Vas 
reflexionar sobre la necessitat d’ampliar les bases econòmiques de la ciutat, 
vas parlar d’incrementar el ritme d’inversió pública per generar noves 
infraestructures, i consideraves imprescindible el creixement dels serveis a les 
persones. 
 
 No cal dir, s’ha de reconèixer, que la realitat ha superat els teus 
somnis. Cornellà té una forta personalitat, és una ciutat real, amb capacitat 
d’influir en el repte de redefinir el paper de la perifèria. Som una ciutat en 
acció que ha sabut aprofitar intensament els diferents cicles de creixement, ha 
sabut millorar la seva economia productiva. La ciutat s’ha refet, i els nostres 
barris ja han resolt les pitjors vergonyes heretades del desordre del 
franquisme, el creixement d’actuacions municipals han permès vertebrar la 
societat civil, l’autorització dels nous equipaments han profunditzat en la 
consciència cultural i social de la ciutadania. Els nous serveis a les persones 
han atenuat els riscos de fractura reforçant l’equació social de la Ciutat. 
 
 Avui, és temps de comiat, és temps de balanços, avui volem, en el 
tancament d’aquesta etapa tant decisiva i fructífera per Cornellà, que la 
memòria sigui justa amb qui ha tingut l’honor i privilegi de conduir-la. Ara 
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iniciaràs una altra etapa, estem convençuts que serà tant imparable i 
vertiginosa com ha estat la que has desenvolupat a la vida municipal. 
 
 I ara ens permetràs una breu llicència, segurament als teus nous 
col·laboradors, per a que comencen a conèixer-te, els podríem remetre el text 
d’un proverbi alemany, que diu: “Mira las estrellas, pero no te olvides de 
encender la lumbre en el hogar”. 
 
 Així sabran que a partir d’ara, a més de trobar-se amb una persona 
intuïtiva, silenciosa, amb un anima noble i somniadora, estaran amb algú que 
és molt tenaç, que sap escoltar, resolutiu quan convé, i amb gran capacitat de 
treball. Un polític del mon local, que ha sabut i sabrà conciliar sempre les 
seves passions amb un ritme, el que imposa la seva prudència i sentit comú. 
 
 Avui finalitzen anys intensos i interessants al teu costat, l’actual 
Grup Municipal i la resta de regidors que han pertangut en altres èpoques, 
alguns dels quals avui ens acompanyen, li volem expressar que ha estat un 
immens honor haver compartit amb tu aquests anys de transformació 
profunda i intensa de la nostra ciutat. 
 
 Alcalde, company, amic, ens embarga la satisfacció i per això no et 
diem adéu, et diem fins després, volem que recordis el que va dir Albert 
Camús, que l’amistat és la ciència del homes lliures, moltes gràcies i molta 
sort. 
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, senyor José Montilla Aguilera, 
per manifestar: Honorables Consellers, Diputades i Diputats, Alcaldes, 
Alcaldesses, Regidors/es, Secretari General d’UGT, Secretària Comarcal de 
Comissions Obreres i d’UGT, amigues i amics, representants de les diferents 
entitats de la Ciutat, gràcies per la vostra assistència a aquest acte, i gràcies 
als Portaveus per les seves, per les vostres paraules. 
 
 Mireu, demà passat, el dia dinou d’abril, farà vint-i-cinc anys que es 
van constituir els Ajuntaments democràtics, després d’unes eleccions que van 
tenir lloc el 3 d’abril del 79. Per tant, dintre de dos dies, faria vint-i-cinc anys 
que jo tinc la condició d’electe local. 
 
 Certament amb una singularitat compartida, i és que els primers 
quatre anys vaig ser Regidor, Tinent d’Alcalde d’Hisenda per ser més exacte, a 
la veïna població de Sant Joan Despí. El seu Alcalde, l’amic Alonso ens 
acompanya. 
 
 I el mes que ve, com molt be es referia el Portaveu Socialista, farà o 
faria vint-i-un anys que soc membre d’aquest Consistori i dinou com Alcalde, 
per tan vint-i-cinc anys en el món local, treballant en el món local, treballant 
bàsicament en aquesta ciutat, en Cornellà, la meva ciutat. 
 



 11

 Ha sigut un llarg període, en gran part -si m’ho permeteu- 
d’aprenentatge. Jo crec que tots el Regidors i Regidores que han passat pels 
diferents Consistoris coincidiran amb mi, en que a l’Administració Local 
s’aprèn, segurament també en altres però aquí s’aprèn, i s’aprèn en part per 
necessitat i en part per vocació. Perquè és evident que al llarg d’aquests anys 
hem tingut moments molt durs, molt difícils, i també moments dolços, 
moments de satisfacció, moments també plens d’alegries que -ja he dit- hem 
compartit a vegades amb moments també de tristor. Moments també que hi ha 
hagut confrontació política, però cal dir-lo també, això han sigut normalment 
les excepcions, hi ha hagut afortunadament més períodes d’unitat, de treball 
en comú, de cohesió, de suma d’esforços de tothom, de les formacions 
polítiques que han compartit el govern i de les formacions polítiques que els ha 
tocat fer la tasca d’oposició. 
 
 Jo crec que tots hem participat en la vida local en aquesta etapa, i 
tot els que ho hem fet hem anat madurant i canviant també, físicament, amb 
les cabells blancs, les arrugues, el cabell, a la vegada que també canviava 
afortunadament per mi la nostra ciutat, canviava física i socialment per millor 
la nostra ciutat, Cornellà. 
 
 Ara que es celebren els vint-i-cinc anys d’Ajuntaments democràtics, 
caldria aprofitar-los, entre altres coses, per que es fes reconeixement, te’l dona 
la ciutadania però també te l’hauríen de fer altres institucions per fer un 
reconeixement a aquesta tasca del món local. Una tasca difícil, especialment 
difícil els primers anys, i d’això alguna de les persones presents, el meu 
antecessor en el càrrec, en Frederic Prieto, ho sap perfectament. 
 
 Desenes de Regidors i Regidores han passat per aquest Ajuntament 
en aquests vint-i-un anys. Alguns d’ells, desgraciadament, avui ja no ens 
acompanyen, i per això vull -com deia fa un moment- aprofitar aquesta 
intervenció, la del meu comiat per reivindicar una vegada més el paper de la 
política local dels Ajuntaments i dels electes locals. Per reivindicar la política 
de la proximitat, per reivindicar la política que es fa des d’una institució que és 
la més propera al ciutadà, però que normalment no ha tingut, ni té, ni els 
recursos, ni el reconeixement, ni les competències, ni la capacitat per 
solucionar els greus problemes que encara tenen les nostres ciutats. 
 
 Problemes que venen a parar a l’Ajuntament, tingui l’Ajuntament 
competències o no, són els receptors, les antenes dels problemes de la 
ciutadania, i, a més a més, també ens toca solucionar una part d’aquests 
problemes, tot -i repeteixo- no tenir aquests recursos ni tenir aquestes 
competències. 
 
 Fa vint-i-un anys quan per primera vegada vaig seure en aquesta 
sala, Cornellà era una ciutat -com molts recordareu- amb una crisis industrial 
i una crisis econòmica, industrial i de creació, de no creació, de destrucció de 
llocs de treball absolutament galopant. Amb un Ajuntament amb una 
estructura que encara no s’havia adequat als temps, entre altres coses, perquè 
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ni havien arribat els canvis legislatius que després van arribar, ni havia 
arribat una cosa que era essencial, una mínima millora de les seves finances 
que també va arribar al segon mandat.  
 
 Per això, a pesar dels esforços del primer Ajuntament democràtic, va 
ser difícil reconduir alguns dels problemes, una part dels problemes que tenia 
el nostre Municipi. 
 
 Desprès d’aquest primer mandat, compartit, al que ha fet referència 
el Portaveu d’Iniciativa per Catalunya-Verds, en Miguel López, del 83 al 87, 
vàrem començar conjuntament a posar les bases de la Cornellà del futur, les 
bases que hem anat desenvolupant de fet al llarg d’aquests vint-i-un anys. 
Començant -com citava el Portaveu Socialista- referint-se al meu discurs de 
presa de possessió per ampliar les bases econòmiques de la ciutat, per tenir 
com a prioritat la creació d’ocupació, per tenir com a prioritat la millora de les 
infraestructures i la dotació dels equipament necessaris i els serveis a la gent 
absolutament necessaris, i també anant madurant un projecte per que 
Cornellà anés guanyant en centralitat i en concepte de ciutat, en el concepte 
més ampli de ciutat que és un espai físic en el que, a més a més, 
d’infraestructures i habitatges hi ha persones que viuen, i es tracta de que 
puguin viure en condicions, en les millors condicions possibles, que puguin 
treballar també en aquest espai, es puguin relacionar, puguin evidentment 
tenir els serveis que una societat moderna i avançada com la nostra, 
necessita. 
 
 Han sigut aquest anys, uns anys de treball apassionant. Ja m’he 
referit que hi ha vegades que l’hem passat malament, però moltes altres, les 
que més, hem gaudit, a més a més, treballant dur, amb il·lusió, amb 
perseverança, i hem mirat de fer-lo sempre -jo crec- amb encert, a pesar també 
dels errors que hi ha hagut. I de fer-lo amb humilitat i respecte, encara que no 
sempre segurament tampoc l’hagi semblat. 
 
 Avui, quan presideixo per última vegada aquest Ple, i m’acomiado 
com Alcalde, evidentment no com ciutadà ni com a persona compromesa amb 
unes idees, amb un projecte polític i amb aquesta ciutat, he de dir que marxo 
satisfet de la feina feta, a pesar del errors –repeteixo-.  
 
 Ha sigut una satisfacció liderar el Govern d’aquesta ciutat durant 
aquests dinou anys. Liderar el projecte de ciutat, els projectes que mai han 
sigut projectes personals sinó projectes col·lectius fruit del debat, moltes 
vegades molt més enllà del que ha sigut el Govern Municipal. Un projecte 
col·lectiu del conjunt dels companys socialistes que m’han acompanyat durant 
aquest vint-i-un anys, dinou com Alcalde, dels socis de Govern, del PSUC 
primer i d’ICV-EA després, dels diferents grups i persones dels grups de 
l’oposició, i també molt important, de la ciutadania de Cornellà, de les 
persones, moltes esteu avui aquí, que sempre heu col·laborat amb el Govern 
Municipal, que sempre, a vegades des de la coincidència, les més, a vegades 
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també des de la discrepància, i ho agraeixo igualment. Heu treballat per fer 
possible que aquesta ciutat tires endavant. 
 
 Jo crec que aquesta tasca, aquesta aportació dels sindicats, de les 
diferents entitats, a Cornellà ha sigut absolutament decisiva en aquest període 
d’Ajuntaments democràtics.  
 
 Nosaltres, com deia i jo personalment, mai hem volgut 
patrimonialitzar el projecte de ciutat, sempre hem volgut sumar i no restar, 
repeteixo, no sempre l’hem aconseguit.  
 
 Penso que he tingut la sort de tenir excel·lents companys i amics 
també, en els successius equips de Govern, i també dintre dels Grups de 
l’oposició. No em referiré a cap d’ells en concret, seria una llista massa llarga, 
són massa anys des de que a l’any 83 vàrem prendre possessió com a Regidor. 
 
 Vull també -repeteixo- donar les gràcies als socis de Govern que han 
sigut lleials des de la coincidència i també des de la discrepància, a vegades, 
quan ha calgut. I voldria fer una referència especial al meu antecessor, en 
Frederic Prieto, amb el que vaig tenir l’oportunitat de treballar, dos anys ell 
Alcalde i jo Tinent d’Alcalde, i desprès uns quants anys més jo com Alcalde i ell 
Tinent d’Alcalde i com a Regidor. Evidentment, també, la meva satisfacció per 
la que ha sigut la col·laboració amb la representant, amb Carmen Romero, 
actual Tinent d’Alcalde d’Iniciativa per Catalunya-Verds. 
 
 Us vull donar les gràcies també -com deia- als representants de les 
formacions polítiques de l’oposició, Nèstor, Joan Tardà, senyora Espinosa, 
perquè heu fet el vostre treball també -estic segur- pensant en els interessos 
de la ciutat. Des de la vostra visió, des del vostre punt de vista, però pensant 
en els interessos de la Ciutat, i per això us vull agrair la vostra relació, el 
vostre tracte, i la consideració que sempre m’heu tingut. 
 
 I per anar acabant, una referència a unes persones sense les quals 
la feina no l’haguéssim pogut fer, els treballadors, laborals, funcionaris 
d’aquest Ajuntament, els seus directius, els seus cossos nacionals -i ho dic 
més enllà de la cortesia, i de que pertoca fer-lo-, ho dic de tot cor. Perquè –
repeteixo- sense el seu treball moltes vegades dur, moltes vegades poc valorat i 
moltes vegades també, incomprès, difícilment, els Governs d’aquesta ciutat 
haguéssim pogut tirar endavant aquest projecte, que té encara un llarg 
recorregut. 
 
 El meu agraïment especial a les persones que han treballat més 
directament amb mi, en l’Àrea d’Alcaldia, us trobaré molt a faltar. 
 
 Mireu, marxo amb il·lusió, amb la il·lusió de poder participar en el 
Govern d’Espanya, en aquesta nova etapa política que s’ha obert desprès de 
les eleccions al Parlament de Catalunya, de que tinguem un Govern de 
progrés, catalanista i d’esquerres a la Generalitat, i ara un govern d’esquerres 
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a Espanya. Marxo amb il·lusió, amb el repte que suposa formar part del 
Govern d’Espanya, però també -i no ho podria amagar- amb tristor, perquè la 
política local, en aquest cas de la meva ciutat, de Cornellà, però en general la 
política local, sempre m’ha interessat, m’interessa i estic segur que em 
continuarà interessant al marge, evidentment, de les responsabilitats que em 
tocarà desenvolupar a partir de la setmana que ve. 
 
 Mireu, la ciutat ha millorat molt, però jo estic convençut de que els 
millors anys de Cornellà estan per arribar. Ho dic perquè hi ha projecte -molts 
els coneixeu- projectes de llarg recorregut, no em referiré a ells perquè –
repeteixo- els coneixeu. Hi ha il·lusió, hi ha condicions, i estic segur, esteu 
segurs, que hi hauran persones per portar-les a terme.  
 
 Sabeu que us trobaré molt a faltar i que sempre, companys i 
companyes, podreu comptar amb mi, vosaltres, aquesta ciutat, i totes les 
persones que avui heu volgut acompanyar-nos. Moltes gràcies i es lleva la 
sessió. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les catorze hores, de la qual s’estén la 
present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb mi, la 
Secretària General, que ho certifico. 


